
PROTOKÓŁ  Nr II/2014 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej Tomaszowa Mazowieckiego, 

która odbyła się w dniu 5 grudnia 2014 roku o godzinie 15.00 

w sali obrad Urzędu Miasta w Tomaszowie Maz.  

 

 Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej Tomaszowa 

Mazowieckiego otworzył obrady II nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej, zwołanej  

na dzień 5 grudnia 2014 roku.   

W dalszej części swojej wypowiedzi mówca powitał radnych Rady Miejskiej,  

zastępców Prezydenta Miasta, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, Pana Andrzeja 

Barańskiego Prezesa Zarządu Zakładu Gospodarki Wodno – Kanalizacyjnej Spółka  

z o.o. wraz z Wiceprezesami, pracowników Urzędu Miasta, mieszkańców miasta, 

media lokalne oraz pozostałych przybyłych gości.   

Poinformował, iż w obradach bierze udział 23 radnych, co stanowi 100 % 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał i zgłaszania wniosków. 

 

Radni obecni na sesji: 

1. Kazimierz Baran 

2. Krystyna Bobińska  

3. Krzysztof Dziubałtowski  

4. Jarosław Feliński  

5. Iwona Flamholc  

6. Adam Iwanicki  

7. Ewa Kaczmarek 

8. Zbigniew Kamiński  

9. Cezary Krawczyk  

10. Krzysztof Kruk 

11. Marek Kubiak 

12. Krzysztof Kuchta  

13. Krzysztof Misiak 

14. Wiesław Pawłowski  

15. Krzysztof Pierściński  

16. Kazimierz Pietrzyk  

17. Marcin Rybak 
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18. Urszula Seredyn 

19. Marek Skrzypczyk  

20. Beata Stańczyk 

21. Radosław Szmidt 

22. Zofia Szymańska  

23. Tomasz Zdonek  

 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Dotyczy punktu 2. 

   Przedstawienie porządku obrad II nadzwyczajnej sesji Rady 

   Miejskiej.  

 

 Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż  

w dniu 4 grudnia 2014 roku wpłynął wniosek grupy radnych o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej Rady Miejskiej wraz z zaproponowanym porządkiem obrad, który 

został przekazany wszystkim radnym w formie pisemnej.  

 Nadmienił, iż zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym  

„na wniosek wójta lub co najmniej ¼ ustawowego składu rady gminy przewodniczący 

obowiązany jest zwołać sesję na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku”.  

Wniosek złożony przez grupę radnych  spełnia wymogi formalno - prawne, gdyż  

¼ składy Rady Miejskiej wynosi 6 radnych. Ponadto radni otrzymali projekty uchwał 

będące przedmiotem dzisiejszej sesji.  

 Mówca poinformował, iż proponowany porządek obrad nadzwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 

2. Przedstawienie porządku obrad II nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

3. Złożenie ślubowania przez radnego Kazimierza Barana.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Miasto 

Tomaszów Mazowiecki.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

gminnych urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych.  

6. Zamknięcie obrad II nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 
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Porządek obrad stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Rada Miejska Tomaszowa Mazowieckiego przystąpiła do jego realizacji.  

 

Dotyczy punktu 3. 

   Złożenie ślubowania przez radnego Kazimierza Barana.  

 

 Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż 

punkt dotyczący złożenia ślubowania przez radnego Kazimierza Barana został 

umieszczony w dzisiejszym porządku obrad sesji, ponieważ zgodnie z brzmieniem 

art. 23a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym radni nieobecni na pierwszej sesji 

Rady Miejskiej składają ślubowanie na pierwszej sesji, na której są obecni.  

 Wobec powyższego Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej 

odczytał rotę ślubowania, prosząc wszystkich o powstanie:  

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej gminy i jej mieszkańców.” 

 Mówca nadmienił, iż ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak 

mi dopomóż Bóg”. 

 Pan Kazimierz Baran złożył ślubowanie słowami: „Ślubuję, tak mi dopomóż 

Bóg”. 

 Następnie Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej dokonał 

wręczenia Panu Kazimierzowi Baranowi zaświadczenia dotyczącego wyboru  

na radnego Rady Miejskiej.  

 Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż 

punkt porządku sesji dotyczący złożenia ślubowania przez radnego Kazimierza 

Barana umieszczony w porządku sesji zwołanej przez Komisarza Wyborczego  

na dzień 8 grudnia 2014 r. jest już bezzasadny.  

 

Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji.  
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Dotyczy punktu 4. 

   Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

   zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  

   na terenie Gminy Miasto Tomaszów Mazowiecki.  

 

Przedmiotowy projekt uchwały przedstawił Pan Maciej Mieczkowski 

Pełnomocnik ds. Kontroli i Nadzoru Właścicielskiego. Poinformował, iż zgodnie  

z § 1 przedmiotowego projektu uchwały zatwierdza się taryfę za 1 m3 wody 

dostarczonej przez Zakład Gospodarki Wodno - Kanalizacyjnej w Tomaszowie 

Mazowieckim Spółka z o.o. dla wszystkich grup odbiorców w wysokości 3,88 zł/m3 

+ podatek VAT naliczony zgodnie z obowiązującymi przepisami oraz opłatę 

abonamentową na odbiorcę na miesiąc: 

1) za gotowość - 3,00 zł/odb./mies. + podatek VAT naliczony zgodnie  

z obowiązującymi przepisami, 

2) za odczyt - 3,00 zł/odb./mies. + podatek VAT naliczony zgodnie  

z obowiązującymi przepisami, 

3) za rozliczenie - 3,00 zł/odb./mies. + podatek VAT naliczony zgodnie  

z obowiązującymi przepisami. 

 Nadmienił, iż zgodnie z § 2 przedmiotowego projektu uchwały zatwierdza się 

taryfę za odprowadzanie 1 m3 ścieków do sieci kanalizacyjnej Zakładu Gospodarki 

Wodno-Kanalizacyjnej w Tomaszowie Mazowieckim Spółka z o.o. dla: 

1) dostawcy ścieków bytowych  - 5,86 zł/m3  + podatek VAT naliczony zgodnie  

z obowiązującymi przepisami, 

2) dostawcy ścieków przemysłowych - 5,98 zł/m3  + podatek VAT naliczony 

zgodnie z obowiązującymi przepisami oraz opłatę abonamentową  

dla wszystkich grup odbiorców na odbiorcę na miesiąc, 

1) za gotowość - 4,00 zł/odb./mies. + podatek VAT naliczony zgodnie 

obowiązującymi przepisami, 

2) za odczyt - 4,00 zł/odb./mies. + podatek VAT naliczony zgodnie  

z obowiązującymi przepisami.  

 Pan Pełnomocnik nadmienił, iż zgodnie z § 3 przedmiotowego projektu 

uchwały zatwierdza się taryfę za odprowadzanie 1 m3 wód opadowych  

i roztopowych do sieci kanalizacji deszczowej Zakładu Gospodarki Wodno - 

Kanalizacyjnej w Tomaszowie Mazowieckim Spółka z o.o. dla wszystkich grup 
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odbiorców w wysokości 4,84 zł/m3 + podatek VAT naliczony zgodnie  

z obowiązującymi przepisami oraz opłatę abonamentową na odbiorcę na miesiąc: 

1) za rozliczenie - 4,00 zł/odb./mies. + podatek VAT naliczony zgodnie  

z obowiązującymi przepisami.  

 Pan Pełnomocnik poinformował, iż wykonanie uchwały powierza się 

Prezydentowi Miasta Tomaszowa Mazowieckiego. Zatwierdzone uchwałą taryfy 

podlegają ogłoszeniu w sposób określony w art. 24 ust. 7 ustawy z dnia 7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 

2015 r. 

 W dalszej części wypowiedzi Pan Maciej Mieczkowski Pełnomocnik  

ds. Kontroli i Nadzoru Właścicielskiego poinformował, iż zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków jest zadaniem własnym gminy, 

wymienionym w ustawie o samorządzie gminnym. Zadanie to wykonywane jest  

na terenie Gminy Miasto Tomaszów Mazowiecki przez Zakład Gospodarki Wodno-

Kanalizacyjnej w Tomaszowie Mazowieckim Spółkę z o.o. na podstawie decyzji 

Prezydenta Miasta Tomaszowa Mazowieckiego z dnia 09.11.2012 r. znak: 

WIM.7002.1.2012, udzielającej zezwolenia przedsiębiorstwu na prowadzenie         

przedmiotowego zaopatrzenia na czas nieoznaczony.  

Zasady i warunki realizacji zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego              

odprowadzania ścieków, w tym zasady działalności przedsiębiorstw wodociągowo-

kanalizacyjnych określają przepisy ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym              

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz przepisy 

Rozporządzenia Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie 

określania taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz  warunków rozliczeń  

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Zgodnie  

z art. 20 powołanej ustawy przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne określa 

taryfę za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  

na jeden rok, ustalając niezbędne przychody uwzględniające w szczególności 

pokrycie kosztów związanych ze świadczeniem usług, kosztów wynikających  

z planowanych wydatków inwestycyjnych, a także zmianę warunków 

ekonomicznych oraz wielkość usług i warunki ich świadczenia. 

Poinformował, iż na podstawie art. 24 powołanej ustawy przedsiębiorstwo 

wodociągowo-kanalizacyjne przedstawia organowi wykonawczemu gminy wniosek 
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o zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków w terminie 70 dni przed planowanym dniem wejścia w życie taryf w celu 

weryfikacji zgodności opracowanych taryf z przepisami ustawy oraz celowości 

poniesienia kosztów będących podstawą kalkulacji cen i stawek opłat taryfy. 

Taryfy podlegają zatwierdzeniu w drodze uchwały Rady Gminy. Rada Gminy                

w terminie 45 dni od dnia złożenia wniosku podejmuje uchwałę o zatwierdzeniu 

taryf albo o odmowie zatwierdzenia taryf, jeżeli zostały one sporządzone niezgodnie 

z przepisami.  

Jeżeli rada gminy nie podejmie uchwały w terminie określonym ustawą,  

to taryfy zweryfikowane przez organ wykonawczy gminy wchodzą w życie  

po upływie 70 dni od dnia złożenia wniosku o zatwierdzenie taryf. 

Wniosek w powyższej sprawie został przedłożony Prezydentowi Miasta 

Tomaszowa Mazowieckiego przez Zakład Gospodarki Wodno-Kanalizacyjnej  

w Tomaszowie Mazowieckim Spółkę z o.o. w ustawowym terminie w dniu  

21 października 2014 r. celem jego weryfikacji. 

Do wniosku o zatwierdzenie taryf zostało dołączone ostatnie sprawozdanie 

finansowe za rok obrotowy 2013 oraz projekt planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2015 – 2018. 

Wypełniając postanowienia art. 24 ust. 4 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków należy stwierdzić, że wniosek 

taryfowy został sporządzony zgodnie z przepisami powołanej ustawy, a także 

spełnia wymagania określone w § 19 rozporządzenia wykonawczego do ustawy, 

określającego wzór wniosku o zatwierdzenie taryf i zakres niezbędnych informacji 

dołączanych do uzasadnienia wniosku. 

Przedstawione przez Spółkę niezbędne przychody, zapewniające ciągłość 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

uwzględniają pokrycie uzasadnionych kosztów związanych ze świadczeniem usług, 

planowanych do poniesienia w roku obowiązywania nowej taryfy. 

Koszty poniesione w poprzednim roku obrachunkowym zostały ustalone  

na podstawie ewidencji księgowej Spółki, natomiast planowane zmiany kosztów 

uwzględniają wzrost obciążeń przedsiębiorstwa z tytułu zwiększonej amortyzacji, 

uwzględniającej realizację planu inwestycyjnego w 2015 r., faktyczny wzrost 

kosztów zakupu wody a także inflacyjny wzrost pozostałych kosztów eksploatacji  

i utrzymania występujących w przedsiębiorstwie. 
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W odrębnej procedurze sprawdzającej, po złożonych przez Spółkę 

wyjaśnieniach i przedłożeniu w dniu 12 listopada 2014 r. skorygowanego projektu 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

na lata 2015 – 2018 ustalono, że plan ten, stanowiący załącznik do wniosku  

o zatwierdzenie taryf, spełnia warunki określone w ustawie o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 

Reasumując, Pan Pełnomocnik poinformował, iż taryfy zostały opracowane 

przez Spółkę zgodnie z przepisami ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków i mogą stanowić podstawę do rozliczeń 

finansowych z odbiorcami usług świadczonych przez przedsiębiorstwo. 

Radna Zofia Szymańska zauważyła, że nowa Rada Miejska została 

postawiona w niekorzystnej sytuacji. Radni nowej kadencji muszą procedować nad 

przedmiotowym projektem uchwały, którego nie mieli nawet możliwości omówić  

na poszczególnych Komisjach Rady Miejskiej, a konieczność zwołania sesji 

nadzwyczajnej pojawiła się w związku z koniecznością przestrzegania ustawowo 

określonych terminów. W związku z powyższym wystąpiła z zapytaniem, z jakiego 

powodu przedmiotowym projektem uchwały nie zajęła się poprzednia Rada 

Miejska? Czy istnieje możliwość przedłożenia radnym kalendarza, w jaki sposób 

projekt uchwały był procedowany w Urzędzie Miasta? 

Radny Marek Kubiak zademonstrował zużycie filtra do wody zimnej  

po miesiącu użytkowania, który był bardzo zanieczyszczony. Zgodnie z instrukcją 

jego żywotność powinna wynosić od 3 do 6 miesięcy w zależności od ilości 

filtrowanej wody oraz stopnia jej zanieczyszczenia. Następnie mówca poinformował, 

iż jest w posiadaniu sprawozdania z badań przeprowadzonych przez laboratorium 

badań wody i ścieków w Tomaszowie Maz., których przeprowadzenia był 

wnioskodawcą. Zauważył, iż z powyższego dokumentu wynika, że norma żelaza 

ogólnego została przekroczona i nie spełnia wymagań rozporządzenia Ministra 

Zdrowia. Radny nadmienił, iż przedłożony został radnym projekt uchwały, zgodnie 

z którym proponuje się podnieść stawki wody, która jest zanieczyszczona. 

Pan Maciej Mieczkowski Pełnomocnik ds. Kontroli i Nadzoru 

Właścicielskiego poinformował, że zgodnie z pieczęcią Urzędu Miasta 

potwierdzającą przyjęcie wniosku spółki, wpłynął on w dniu 21 października 2014 r. 

Procedura weryfikacyjna przez Prezydenta Miasta polega na sprawdzeniu zgodności 

taryf z przepisami ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
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odprowadzaniu ścieków oraz celowości poniesienia kosztów. Dokonując weryfikacji, 

Prezydent Miasta musi korzystać poza dokumentami przedłożonymi przez spółkę,  

z dokumentów księgowych będących w posiadaniu spółki. Jest to jeden z elementów 

procesu weryfikacji, drugi związany jest z wieloletnim planem rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, który również 

podlega sprawdzeniu przez Prezydenta Miasta. W przypadku tego planu procedura 

polega na sprawdzeniu jego zgodności ze studium kierunków i uwarunkowań 

zagospodarowania przestrzennego gminy, a także z warunkami zezwolenia 

wydanego przedsiębiorstwu na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków. W dniu 23 października 2014 r. zwrócono się 

do spółki o przedstawienie dodatkowych dokumentów związanych z analizą 

złożonego wniosku oraz z prośbą o poprawienie oczywistych pomyłek liczbowych  

w samym planie rozwoju urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. W dniu  

27 października 2014 roku wnioski te zostały uwzględnione przez spółkę. W tym 

samym dniu Prezydent Miasta skierował do podległych komórek prośbę  

o wyrażenie opinii na temat przedłożonego planu w zakresie jego zgodności  

ze studium uwarunkowań i w zakresie zgodności z udzielonym zezwoleniem.  

W dniu 3 listopada 2014 r. Biuro Architekta Miasta wypowiedziało się na temat 

przedmiotowego planu. W dniu 5 listopada br. spółka została zobowiązana pisemnie  

do wypowiedzenia się na temat złożonych zastrzeżeń przez Biuro Architekta Miasta  

co do jednego z zapisów dotyczących planowanej inwestycji. Spółka uznała 

zastrzeżenia i w dniu 12 listopada br. złożyła skorygowany plan. Terminem,  

w którym Prezydent Miasta mógł przekazać radnym kompletny wniosek spółki był 

dzień 17 listopada br., aby można było dalej procedować nad dokumentami. 

Zauważył, iż termin ten był o tyle niefortunny, gdyż zbiegł się z kalendarzem 

wyborczym. W tym czasie funkcjonowała poprzednia rada. Po złożeniu ślubowania 

przez radnych obecnej kadencji, kompetencje do procedowania nad wnioskiem 

uzyskała obecna rada. Mówca dodał, że w procesie weryfikacji istnieje 45 – dniowy 

ustawowy termin, przewidujący etap weryfikacji na podjęcie uchwały przez Radę 

Miejską. Koszty stanowią podstawę zatwierdzenia taryf. W przypadku pozytywnej 

weryfikacji Prezydent Miasta ma obowiązek przedłożyć projekt uchwały 

zatwierdzającej proponowane stawki. W przypadku negatywnej weryfikacji 

Prezydent Miasta powinien złożyć projekt uchwały odmawiający przyjęcie taryf 

wraz ze wskazaniem przepisów prawnych, które zostały naruszone w trakcie 
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opracowywania taryf, czego nie było. W związku z powyższym Prezydent Miasta 

złożył projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Miasto Tomaszów 

Mazowiecki. 

Radna Zofia Szymańska zauważyła, iż wzrost cen za wodę motywowany jest 

planami inwestycyjnymi spółki. Wobec powyższego zapytała, jakie konkretnie 

inwestycje są planowane do zrealizowania z pozyskanych środków finansowych  

z tytułu podwyżek cen wody? 

Radny Zbigniew Kamiński zauważył, że na rok 2015 planowany jest zakup 

takiej samej ilości wody, jak w roku bieżącym. Cena hurtowa zakupu wody wynosi  

1,81 zł/m3, podczas gdy proponowana stawka dla odbiorcy wynosi 3,88 zł/m3. 

Wobec tego zapytał, czym jest podyktowana taka rozbieżność co do zakupu 1 m3 

wody? 

Radny Adam Iwanicki odniósł się do sprawozdania finansowego 

stanowiącego załącznik do złożonego przez spółkę wniosku. Zauważył, że w tabeli 

dotyczącej rachunku zysków i strat są koszty ogólnego zarządu za 2013 rok  

w wysokości 2.863.837,75 zł. Poprosił o wyjaśnienie, z czego koszty te się składają? 

Radny Jarosław Feliński odniósł się do zapisów w tabeli nr 4 „Koszty ogółem 

świadczenia usług (wszystkie rodzaje działalności w zakresie wniosku taryfowego) 

oraz ich struktura w 2015 r.” na stronie 21 wniosku o zatwierdzenie taryf  

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Radny 

poprosił o wyjaśnienie, jakie elementy składają się na: wynagrodzenia, podatki  

i opłaty oraz rozliczenie kosztów ogólnych? 

Pan Andrzej Barański Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Wodno – 

Kanalizacyjnej w Tomaszowie Mazowieckim Sp. z o.o. poinformował, iż badanie 

wody prowadzone jest nie tylko na zlecenie spółki, ale również kontrolnie przez 

Stację Sanitarno – Epidemiologiczną w Tomaszowie Maz. Badania takie prowadzone 

są w różnych częściach miasta również przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji  

Sp. z o.o. w Łodzi. Obydwa laboratoria są atestowane i znajdują się na bieżąco  

w dyspozycji spółki. Zgodnie z wynikami badań woda spełnia wszystkie normy 

określone przepisami ustawowymi. W niektórych miejscach są końcówki 

wodociągu, co powoduje zmniejszony rozruch wody na tych odcinkach. Poprzez 

zastój woda ta może być gorszej jakości. W Wieloletnim Planie Inwestycyjnym 

przewiduje się realizację inwestycji mających na celu likwidację tych końcówek. 
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Odnośnie zapytań dotyczących danych zawartych w tabeli na stronie 21 wniosku  

o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków mówca poinformował, iż przekaże je księgowej, która 

udzieli wszelkich odpowiedzi. Dodał, iż pozycja nr 11 wyszczególniona w niniejszej 

tabeli dotyczy podatku od nieruchomości. Pozycja 7 obejmuje koszty ogólne  

i koszty obsługi klienta.  

Radny Marek Kubiak zauważył, iż wobec powyższego osoby mieszkające  

w miejscach istnienia końcówek powinny mieć możliwość ubiegania się o udzielenie  

im 50 % bonifikaty z tytułu dostarczania im wody gorszej jakości. 

Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej wystąpił  

z zapytaniem, czy istnieje możliwość przedstawienia informacji na temat wysokości 

podwyżki rachunków za wodę dla przeciętnego mieszkańca? Ile spółka przewiduje 

otrzymać więcej dochodów z tytułu podwyższenia taryf za odprowadzanie ścieków  

od mieszkańców, a ile od przedsiębiorców? 

Radna Zofia Szymańska poprosiła o udzielenie odpowiedzi na jej zapytanie 

dotyczące planowanych inwestycji z środków pozyskanych z podwyżek taryf  

za wodę. 

Pan Maciej Mieczkowski Pełnomocnik ds. Kontroli i Nadzoru 

Właścicielskiego poinformował, iż z planowanymi inwestycjami radni mogą 

zapoznać się w kolejnym projekcie uchwały, który będzie omawiany w następnym 

punkcie porządku obrad, a mianowicie w planie rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2015 – 2018. W pozycji, która 

nazywana jest jako koszt rodzajowy (amortyzacja) znajdują się wszystkie koszty 

związane z środkami trwałymi, które spółka przyjęła na swój stan, które eksploatuje.  

Są one wynikiem realizacji planu inwestycyjnego, który obowiązywał będzie  

do końca 2014 roku. Następnie, odpowiadając na zapytanie Przewodniczącego Rady 

Miejskiej, poinformował, iż skutki finansowe dla spółki w wyniku wprowadzenia 

proponowanych taryf przedstawiałyby się następująco: dostarczanie wody  

w planowanej ilości ok. 2.601.313 m3 w ciągu roku przy wzroście netto o 0,28 zł/m3 – 

728.367 zł, odprowadzanie ścieków bytowych w planowanej ilości w ciągu roku  

ok. 1.643.319 m3 przy wzroście netto o 0,97 zł/m3 – 1.594.000 zł, odprowadzanie 

ścieków przemysłowych w planowanej ilości w ciągu roku 738.655 m3 przy wzroście  

o 1,03 zł/m3 netto – 760.780 zł, wody opadowe i roztopowe  w planowanej ilości 

528.249 m3 przy wzroście netto o 0,61 zł/m3 – 322.231 zł. Można również mówić  
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o skutkach jednostkowych podniesienia ceny wody i ścieków. Dane te zawarte są  

we wniosku spółki stanowiącym załącznik do przedmiotowego projektu uchwały. 

Następnie poinformował, iż proponuje się podniesienie stawki wody z 3,60 zł/m3  

na 3,88 zł/m3 netto, stawki ścieków bytowych z 4,89 zł/m3 na 5,86 zł/m3 netto, 

stawki ścieków przemysłowych z 4,95 zł/m3 na 5,98 zł/m3 netto, stawki za wody 

opadowe i roztopowe z 4,23 zł/m3 na 4,84 zł/m3 netto. Poinformował również, że 

przy wzroście obecnych stawek, średni rachunek miesięczny dla przykładowego 

gospodarstwa domowego składającego się z trzech osób przy zużyciu wody  

i ścieków 100 l/d/osobę wzrośnie ok. 12 zł. 

Radny Zbigniew Kamiński poprosił o udzielenie odpowiedzi na jego 

zapytanie dotyczące rozbieżności między ceną hurtową zakupu wody a ceną zakupu 

wody przez odbiorcę. 

Pan Andrzej Barański Prezes Zarządu ZGW-K Sp. z o.o. w Tomaszowie 

Mazowieckim odpowiedział, że we wniosku taryfowym stanowiącym załącznik  

do przedmiotowego projektu uchwały na stronie 15 znajduje się diagram 

przedstawiający elementy wchodzące w skład kosztów bezpośrednich zaopatrzenia  

w wodę. Z diagramu wynika, że największą część stanowi zakup wody (62 %), 

następnie amortyzacja (15 %), wynagrodzenia (10 %) oraz pozostałe koszty (13 %) 

obejmujące wszystkie naprawy oraz nieprzerwane dostarczanie wody  

i utrzymywanie całej sieci w stanie gotowości. Jest to praca ludzka, a także armatura, 

która ulega niszczeniu poprzez kwasookres. Na kolejnej stronie 16 znajdują się 

diagramy dotyczące kosztów bezpośrednich odprowadzania ścieków bytowych  

i przemysłowych oraz wód opadowych i roztopowych. 

Radny Zbigniew Kamiński zauważył, iż zaprezentowane diagramy są 

nieczytelne. 

Pan Wiesław Pawłowski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zauważył, iż 

dotychczasowa dyskusja dotyczyła kondycji przedsiębiorstwa, przygotowanych 

przez spółkę dokumentów, które niewątpliwie są rzetelne. Jednakże kształtując 

stawkę taryf należy wziąć pod uwagę nie tylko kondycję przedsiębiorstwa,  

ale również odbiorców – mieszkańców Tomaszowa Maz. Podejmując decyzję  

o podwyżce stawek wody należy mieć na uwadze, jak przeciętny Tomaszowianin 

odniesie się do tej podwyżki. Czy jest na nią przygotowany? Należy wziąć pod 

uwagę wielkość bezrobocia w mieście, sytuację ludzi zatrudnionych, których 

wynagrodzenia nie są zbyt wysokie, a także inne podwyżki, które w przyszłym roku 
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czekają mieszkańców. Ta konfrontacja wyraźnie pokazuje, że w tym momencie 

należy stanąć po stronie mieszkańców. Nie ma dobrego kompromisu w tej mierze.  

W związku z powyższym mówca wyraził opinię, iż radni nie powinni głosować  

za podjęciem przedmiotowego projektu uchwały. Biorąc pod uwagę wiele zadań, 

które prowadzi spółka na czele z Panem Prezesem, celowość tych zadań, nie sposób 

jednak nie popatrzeć krytycznie na funkcjonowanie do tej pory całej struktury. 

Stwierdził, że należy przedsięwziąć takie działania, które ograniczą koszty 

wewnętrzne przedsiębiorstwa tak, aby nie przerzucać wielu inwestycji, niewątpliwie 

słusznych, na mieszkańców Tomaszowa Maz. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Pan Krzysztof Kuchta 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie Gminy Miasto Tomaszów Mazowiecki.  

 Wynik głosowania: w głosowaniu wzięło udział 23 radnych, za podjęciem   

uchwały oddano 0 głosów, przy 23 głosach przeciwnych i przy braku głosów 

wstrzymujących. 

 W wyniku głosowania przedmiotowa uchwała nie uzyskała wymaganej 

liczby głosów i nie została podjęta przez Radę Miejską. 

 

 Dotyczy punktu 5. 

   Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju  

   i modernizacji gminnych urządzeń wodociągowych  

   i kanalizacyjnych.  

   

  Przedmiotowy projekt uchwały przedstawił Pan Maciej Mieczkowski 

Pełnomocnik ds. Kontroli i Nadzoru Właścicielskiego. Poinformował, iż zgodnie  

z § 1 przedmiotowego projektu uchwały z uwagi na konieczność planowania 

wydatków inwestycyjnych związanych z modernizacją i rozwojem gminnej sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej oraz uwzględnienia ich przy ustalaniu niezbędnych 

przychodów, przyjmuje się wieloletni plan rozwoju i modernizacji gminnych 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2015 – 2018 w brzmieniu 

stanowiącym załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały. 

Mówca nadmienił, iż wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi 

Miasta Tomaszowa Mazowieckiego. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia  

 12 



i podlega publikacji na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta w Tomaszowie 

Mazowieckim. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Pełnomocnik poinformował, iż obowiązek 

opracowania przez przedsiębiorstwo wodociągowo – kanalizacyjne wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

będących w jego posiadaniu, szczegółowość tego planu oraz warunki jakie musi 

spełniać plan jak również tryb uchwalania tego planu przez radę gminy określa  

art. 21  ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zgodnie z powołaną ustawą 

przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne przedkłada plan wójtowi 

(burmistrzowi, prezydentowi miasta), który sprawdza, czy plan jest zgodny  

z kierunkami rozwoju gminy określonymi w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy, z ustaleniami miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz ustaleniami zezwolenia wydanego temu 

przedsiębiorstwu na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków. 

Nadmienił, iż plan spełniający powyższe warunki rada gminy uchwala  

w terminie 3 miesięcy od dnia przedłożenia planu wójtowi (burmistrzowi, 

prezydentowi miasta). 

Przedłożony w dniu 21 października 2014 r. Prezydentowi Miasta Tomaszowa 

Mazowieckiego przez Zakład Gospodarki Wodno-Kanalizacyjnej w Tomaszowie 

Mazowieckim Spółkę z o.o. wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2015 - 2018 został sprawdzony 

przez właściwe komórki organizacyjne Urzędu Miasta w Tomaszowie Mazowieckim 

pod względem spełniania przez plan warunków określonych w ustawie  

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 

Opinia Wydziału Inżyniera Miasta z dnia 30 października 2014 r. potwierdza,  

że przedłożony plan jest zgodny z ustaleniami zezwolenia wydanego na podstawie 

decyzji Prezydenta Miasta Tomaszowa Mazowieckiego z dnia 09.11.2012 r. znak: 

WIM.7002.1.2012 Zakładowi Gospodarki Wodno – Kanalizacyjnej w Tomaszowie 

Mazowieckim Spółce z o.o. na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Tomaszów 

Mazowiecki. 
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Według opinii Biura Architekta Miasta z dnia 3 listopada 2014 r. przedłożony 

plan jest zgodny z ustaleniami zapisanymi w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Tomaszowa Mazowieckiego,  

z zastrzeżeniem dotyczącym celowości realizacji przedsięwzięcia polegającego  

na wymianie odcinka sieci wodociągowej w ul. J. Piłsudskiego od ul. gen. J. Bema  

do bramy Jednostki Wojskowej. Zastrzeżenie to Spółka w trakcie procedury 

sprawdzającej wyjaśniła i uwzględniła rezygnację z tego przedsięwzięcia  

w złożonym Prezydentowi Miasta Tomaszowa Mazowieckiego w dniu 12 listopada 

2014 r. skorygowanym projekcie planu. 

Przedłożony plan obejmuje realizację zadania inwestycyjnego  

pn: „Modernizacja oczyszczalni ścieków i skanalizowanie części aglomeracji 

Tomaszowa Mazowieckiego”, a także pozostałe zadania inwestycyjne wynikające  

z potrzeb społecznych mieszkańców Miasta Tomaszowa Mazowieckiego 

zgłaszanych zarówno do Prezydenta Miasta Tomaszowa Mazowieckiego,  

jak i do Zarządu Zakładu Gospodarki Wodno-Kanalizacyjnej w Tomaszowie 

Mazowieckim Spółki z o.o.  

Poinformował, iż przedłożony plan spełnia warunki określone w ustawie  

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków i podlega 

uchwaleniu przez Radę Miejską Tomaszowa Mazowieckiego.  

Radny Adam Iwanicki stwierdził, iż przedmiotowy plan jest ważny. Radni  

nie mogą odnieść się do wszystkich inwestycji ujętych w planie z uwagi na brak 

czasu. Zauważył, że wiele ulic znajdujących się w dzielnicy Białobrzegi  

ma wybudowaną kanalizację sanitarną. W ulicy Radomskiej ukończona ma być 

budowa kanalizacji w sierpniu 2015 r. W związku z powyższym wystąpił  

z zapytaniem, kiedy będzie możliwość indywidualnego przyłączania się 

nieruchomości do kanalizacji z terenu Białobrzeg? 

Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej wystąpił  

z zapytaniem, kiedy rozstrzygnięty zostanie przetarg na budowę kanalizacji  

w dzielnicy Białobrzegi? Przypomniał, iż prace na kontrakcie nr 3 obejmującym w/w 

tereny zostały zatrzymane 18 czerwca 2014 r. w związku z ogłoszeniem upadłości 

przez wykonawcę i do chwili obecnej nie ma nowego wykonawcy. 

Pan Andrzej Barański Prezes Zarządu ZGW-K Sp. z o.o. w Tomaszowie 

Mazowieckim poinformował, iż spółka zareagowała szybko i pozbyła się 

wykonawcy, który był nierzetelny i nie dawał rękojmi tego, że wykona kontrakt  
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w określonym umową terminie. Dzięki temu jest czas na to, aby rozstrzygnąć 

przetarg, wyłonić wykonawcę i zrealizować ten kontrakt w terminie. Oferty zostaną 

otwarte w dniu 15 stycznia 2015 r. Procedury przetargowe są narzucone ustawowo 

w przepisach dotyczących zamówień publicznych, przepisach unijnych oraz 

wynikają z procedur narzuconych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska. 

Po rozstrzygnięciu przetargu, nowy wykonawca wiosną przyszłego roku rozpocznie 

roboty na placu budowy. Możliwość odprowadzania ścieków w ulicy Radomskiej 

pojawi się z chwilą włączenia ulic: Białobrzeskiej, Opoczyńskiej do otwarcia zlewni. 

Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, iż  

od początku powstania kontraktu nr 3 w poprzedniej kadencji interesuje się 

działaniami na tym kontrakcie. 

Pan Wiesław Pawłowski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej nadmienił, iż 

mieszkańcy wypowiedzieli się ostatnio, również w wyborach, na temat potrzebnych 

zmian w Tomaszowie Mazowieckim. Niewątpliwie mówiąc dziś o tym programie, 

Tomaszów Mazowiecki od wielu miesięcy prowadzi bardzo ważne inwestycje  

dla miasta. Zarówno inwestycja związana z budową kanalizacji sanitarnej  

jak i budowy nowej oczyszczalni ścieków są niezbędnymi priorytetami dla dalszego 

rozwoju Tomaszowa Maz. Przyznał, iż radni mają wiele zastrzeżeń dla tych 

inwestycji, monitorują bieżące działania i z pewnością będą to czynić w najbliższych 

latach. Następnie mówca podkreślił, że plan rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych jest bardzo ważny dla miasta i radni 

powinni go w pełni zaakceptować i dbać o jego terminową i skuteczną realizację. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Pan Krzysztof Kuchta 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji gminnych urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych.  

Wynik głosowania: w głosowaniu wzięło udział 22 radnych, za podjęciem   

uchwały oddano 22 głosy, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów 

wstrzymujących. Rada Miejska jednogłośnie podjęła w/w uchwałę. 

 Przedmiotowa uchwała uzyskała wymaganą liczbę głosów i została wpisana 

pod numerem II/5/2014. 

 

Powyższa uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Dotyczy punktu 6. 

Zamknięcie obrad II nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

 

 Pan Krzysztof Kuchta Przewodniczący Rady Miejskiej przypominał, że  

w dniu 8 grudnia 2014 roku o godzinie 16.00 odbędzie się sesja Rady Miejskiej 

zwołana przez Komisarza Wyborczego, podczas której nastąpi złożenie ślubowania 

przez Prezydenta Miasta Tomaszowa Mazowieckiego Pana Marcina Witko.  

 Ponadto poinformował, iż radni otrzymali druki oświadczeń majątkowych 

oraz informacje o sposobie i terminie ich wypełnienia.  

 

Wobec zrealizowania porządku obrad nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

Tomaszowa Mazowieckiego oraz braku głosów w dyskusji Pan Krzysztof Kuchta 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady II nadzwyczajnej sesji Rady 

Miejskiej.  

Obrady sesji zakończono o godzinie 16.15. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała:     Przewodniczył: 

 

Edyta Wieteska      Krzysztof Kuchta   
Inspektor Biura Rady Miejskiej    Przewodniczący Rady Miejskiej  
       Tomaszowa Mazowieckiego   
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